
POZDRAVNI GOVOR

na 10. hrvatskim danima biomase

Znanstveno-stručni skup „REGIONALNO STVARANJE NOVIH RADNIH 

MJESTA I DODANE VRIJEDNOSTI IZ BIOMASE“

 Našice, 11. rujna 2015.

Poštovane dame i gospodo, drage kolegice i kolege, ovdje, na našim 10. hrvatskim 

danima biomase, koji se održavaju u znaku obilježavanja 250.godišnjice hrvatskog 

šumarstva (Vidi:panoe/pingvine 250 godina), sve vas srdačno pozdravljam u Dvorani 

„Emaus“ Franjevačkog samostana u Našicama.

Radujem se da po deseti put imamo kao suorganizatora Hrvatske šume d.o.o. za 

naše Hrvatske dane biomase. 

Pozdravljam gospodina Domagoja Križaja, pomoćnika ministra za 

šumarstvoMinistarstva poljoprivrede, koji će nam se kasnije obratiti svojim govorom i 

otvoriti 10. hrvatske dane biomase, a ovdje je nazočan u ime našeg pokrovitelja, 

Ministarstva poljoprivrede.

Pozdravljam i sve ostale izlagače današnjeg stručnog skupa, posebno gospodina DI 

Vladimira Čambu, ministarskog savjetnika, Ministarstva života (Savezno 

ministarstvo poljoprivrede, šumarstva, zaštite okoliša i vodnog gospodarstva) Austrije 

i Dr.Christiana Metschinu,zamjenika predsjednika Austrijske udruge za biomasu. 

Posebno pozdravljam i gđu Dr Kristinu Čelić, koja je ne samo izlagač, već i 

predstavnik Ministarstva gospodarstva, koje je doprinijelo našem znanstveno-stručnom 

skupu, na čemu zahvaljujem. Svima upućujem srdačnu dobrodošlicu!

Osim toga srdačno pozdravljam predstavnike medija i udruga koji su upoznali 

javnost s ciljem ovoga skupa te će njegove zaključke također iznijeti pred javnost. 
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Moje pozdrave upućujem i svim nazočnimaiz Hrvatskih šuma d.o.o. Zagreb, te 

Hrvatske komore inženjera šumarstva i drvne tehnologije, Hrvatskog saveza udruga 

privatnih šumovlasnika, kao i članove Hrvatskog šumarskog društva, koji već 

godinama podupiru naš posao s mnogo energije i strpljenja.

Osobito mi je drago da mogu pozdraviti akademika Slavka Matića, člana HAZU 

Zagreb, kao i predstavnikePoljoprivrednog fakulteta u Osijeku, Šumarskog fakulteta 

u Zagrebu te Fakulteta strojarstva i brodogradnje Sveučilšta  u Zagrebu.

Posebno želim pozdraviti i sve one koji doprinose uspješnom održavanju ovog skupa: 

- fra Zorana Bibića i ostale fratre samostana sv. Antuna Padovanskog u 

Našicama kao domaćine, zahvaljujem na njihovoj potpori već osmu  godinu 

zaredom,

- dragog kolegu i prijatelja DI Reinholda Erlbecka, koji je bio inicijator 

međunarodne suradnje resornih ministarstava na području šumarstva Bavarske 

sa RH, i to još za vrijeme Domovinskog rata u RH. Svojim nesebičnim i 

samozatajnim radom i zalaganjemdoprinosi kao izlagači ovogodišnjim 

jubilarnim Hrvatskim danima biomase,

- gospođu Silviju Lučevnjak, predsjednicu Ogranka Matice hrvatske u Našicama, 

koji je jedan od utemeljitelja cjelokupnog Festivala „Dani slavonske šume“ i 

suorganizator skupa

- i na kraju gosp. Ivana Ergovića, predsjednika Uprave NEXE Gupe d.d., te 

ostale predstavnike ove tvrtke ne samo sudionike,  nego i izlagače, koji također 

osmu godinu zaredom podupiru Hrvatske dane biomase.

Težište ovogodišnjih jubilarnih Hrvatskih dana biomase „Regionalno stvaranje novih 

radnih mjesta i dodane vrijednosti iz biomase“je:

1. Bioenergija status quo 2020. – 2030. – 2050.,

2.Stvaranje dodane vrijednosti energetskim korištenjem biomase i

3. Nove tehnologije i inovacije.
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Budući da Hrvatska svoj gospodarski rast temelji na načelima potrajnog gospodarenja 

šumama i održivog razvoja poljoprivede, nadam se da će se razmjenom iskustava sa 

Austrijskom udrugom za biomasu, te EEE i GET Güssing iz Austrije, te 

C.A.R.M.E.N. eV Straubing, ulaganjem u postrojenja na OIE, stvoriti 

pretpostavke za izlazak RH iz nezavidne gospodarske situacije – stvaranjem „novih 

zelenih radnih mjesta i dodane vrijednosti iz biomase“ u hrvatskom gospodarstvu. 

Ulaskom Republike Hrvatske u EU 1. srpnja 2013. godine ostvaren je jedan od 

najvažnijih strateških ciljeva , što joj omogućava korištenje EU fondova 

(kohezijskih i strukturnih), koji potiču ruralni i regionalni razvoj!

Dana 26.svibnja 2015.godine Europska komisija odobrila je nova 24 

Programaruralnog razvoja zemalja članica EU, a među njima i naš Program 

ruralnog razvoja RH za razdoblje 2014. – 2020.

Sukladno Strategiji Europa 2020., sredstva za kohezijsku politiku u Hrvatskoj 

namijenjena su za ciljeve zapošljavanja, prilagodbu klimatskim promjenama, 

povećanje energetske učinkovitosti i korištenju obnovljivih izvora energije.

Energetskom strategijom EU do 2030., EU-ov cilj je smanjenje emisija od najmanje 

40%  do 2030., i to ulaganjem u čistu energiju i energetsku učinkovitost!

Nadam se da će: 

1. Vlada RH do kraja 2015. godine: 

1.1.donijeti prijedlog Zakona o obnovljivim izvorima energije i visokoučinkovitoj 

kogeneraciji, ali u isti ugraditi mišljenje ZOIE HGK od 25.kolovoza 2015. i tako 

omogućiti korištenje raspoloživih hrvatskih potencijala OIE, a posebno šumske (3,3 

mil. m3 ) te ostatka iz drvne industrije (800.000 tona) i poljoprivredne biomase (s oko 

300.000 ha oranica).
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1.2.Energetsko korištenje drvne i šumske biomase je vrlo skromno u odnosu na 

raspoložive količine (Vidi pano/pingvin „Toplina i struja iz šume“), ali i 

poljoprivredna biomasa također se slabo koristi, kada su u pitanju potencijali OIE. U 

Strategiji energetskog razvoja Republike Hrvatskedo 2030. treba dati prednost 

domaćim OIE u odnosu na fosilna goriva (ugljen, nafta i prirodni plin).

2. Lokalne vlasti (načelnici i gradonačelnici)s Hrvatskom zajednicom županija,

trebaju inicirati poticanje uporabe OIE i energetske učinkovitosti, te kreirati 

Studiju o izradi Energetskog koncepta autarkičnih/neovisnih regija do 60. 000 

stanovnikana primjeruEnergetski autarkične općine Güssing i Mureck, te 

Klimatskog i energetskog modela regije Hartberg  u Austriji, i vršiti dodatno 

motiviranje stanovništva za energetsku uporabu OIE (a ovom prigodom posebno 

pozdravljam gospodina, kolegu i dragog prijatelja Franza Jandrisitsa, koji će ovom 

prigodom govoriti o svojim iskustvima na primjeru biotoplane na šumsku sječku 

Güttenbach u okviru Programa Horizon 2020.). 

3. Hrvatska  drvna  industrija  i  Hrvatske  šume  d.o.o.trebaju  sustavnije

promišljati  o  rješavanju  problema  većeg  energetskog  korištenja  biomase i 

aktivnijim  pokretanjem kogeneracijskih  postrojenja  (BE-TO),  proizvodnji  briketa  i 

peleta.(U izradi je ŠGOP 2016. – 2025. i treba planirati radovima njege i obnove,pove

anje  godišnjeg etata  drva za  energiju  smanjenjem otpada u šumi  sa 40% na 15%i 

podizanjem  „kultura  kratkih  ophodnji“  na  šumskom  zemljištu  i  zapuštenom 

pljoprivrednom zemljištu!)Hrvatsko šumarstvo ima velike kadrovske i financijske 

potencijale, te stvarne  mogućnosti proizvodnje i uporabe drva za bioenergiju.

Nadam se, da će hrvatski šumari u godini, kada hrvatsko šumarstvo obilježava 

250.godišnjicu organiziranog postojanja, biti hrabriji i uspješni u korištenju EU 

fondova, kao što su bili uspješni u potrajnom gospodarenju šumama u proteklih četvrt 

tisu

ljeća!
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Moje dame i gospodo, sigurno s nestrpljenjem očekujete početak izlaganja naših 

uglednih gostiju- predstavnika znanosti, gospodarstva, politike i udrugaiz 

Austrije, Bavarske i RHo mogućnosti uporabe obnovljivih sirovina kao energenta 

danas i u budućnosti. 

Želim svima vama u Našicama uspješne 10. hrvatske dane biomase i ugodan boravak u 

našem gradiću čiji će vas gradonačelnik, mr. Krešimir Žagar također pozdraviti.

Vjerujem da ćete kućama ponijeti dragocjene stručne informacije iz kvalitetnih 

prezentacija, kako bi korištenjem domaćih potencijala OIE smanjili rastuću ovisnost 

Europe i RH o visokom odljevu kapitala iz regije za kupnju fosilnih goriva i otvorili 

nove pogone i nova radna mjesta. 

I na kraju predlažem sudionicima ovog međunarodnog skupa sljede

e ZAKLJUČKE:

1.Ugljen, nafta i prirodni plin u suvremenom energetskom sustavu budućnosti igrati

će sve manju ulogu,

2.Biomasa, vjetar i solarna energija su goriva budu

nosti! Biomasa prije svega nudi se za opskrbu toplinom, za kogeneracijska postrojenja 

u zimskim mjesecima; i za proizvodnju goriva.

Struja iz biomase u ljetu bez uporabe topline ne bi se trebala forsirati.

Bez biomase nema energetskog zaokreta!

Hvala na pažnji!

Josip Dundović, predsjednik Hrvatske udruge za biomasu




